
全球光伏行业可持续发展联合倡议 

作为可再生能源的核心力量，光伏行业为消费者、产业和社会提供了负担得起且可靠的清

洁能源，为实现全球能源转型，促进可持续发展做出了重要贡献且具有巨大潜力。 

与此同时，经过数十年发展，光伏行业的社会和环境足迹，尤其是光伏供应链上的相关风

险日益显现，成为进一步发挥行业潜力，实现行业自身可持续发展的严峻挑战。 

鉴于此，我们，光伏企业和光伏供应链的参与者，以联合国全球契约十项原则和联合国可

持续发展目标为指引，谨此发起“全球光伏行业可持续发展联合倡议”，呼吁光伏行业和供应

链上的所有企业树立可持续发展理念和战略，并积极采取以下行动：  

一、公正转型，共护绿色生态环境 

1. 减少污染，节约资源，完善环境管理，落实清洁生产，促进循环经济。 

2. 节能减碳，适应气候变化，制定基于科学的温室气体减排目标，尽早实现净零排放。 

3. 保护生物多样性和生态系统，从源头推动建设绿色矿产，确保零毁林和生物多样性无净损

失。 

二、 以人为本，共建平等向善社会 

1. 尊重和保护劳动者基本权益，建设性别平等、多元包容、安全、健康的工作场所，提升劳

动者的技能和发展潜力。 

2. 推进负责任采购和营销，落实供应链人权尽责管理，提升价值链透明度、可追溯性与合作

机制，提高供应链韧性。 

3. 因地制宜合理布局光伏项目，尊重当地社区和居民的权利，利用自身优势和技术专长，助

力社区和社会发展。 

三、 完善治理，共促普惠包容增长 

1. 完善企业治理结构，促进企业治理机制的专业性和多元化，改进投资者关系管理并维护中

小股东权益。 

2. 诚信守法经营，反对各类不正当竞争行为，自觉维护良好市场秩序，促进行业健康发展。 



3. 完善内外部监督体系，开展规范化的信息披露，并定期对目标及进展进行跟踪，构建多渠

道利益相关方参与和对话机制。  

我们将在以上共识的基础上集思广益，通力协作，并在其他利益相关方的参与和支持下建

立行动路线图以切实落实此倡议。 

2025年 5月 25日   印度尼西亚雅加达 

  



Global Solar Sustainable Alliance (GSSA) 

As the backbone of renewable energy, the global solar sector provides consumers, industries, and 

society with affordable and reliable clean energy. It has made remarkable contributions to advancing 

global energy transition and promoting sustainable development, with immense potential yet to be 

realized. 

On the other hand, after decades of growth, the social and environmental footprints of the solar industry, 

particularly the associated risks across its supply chain—have increasingly emerged. These challenges 

pose significant obstacles to unleashing the industry’s full potential and achieving its own sustainable 

development. 

In light of this, we, as the undersigned photovoltaic enterprises and supply chain participants, guided 

by the Ten Principles of the United Nations Global Compact and the UN Sustainable Development 

Goals (SDGs), hereby launch the Joint Initiative for Sustainable Development of Global Solar Industry. 

We call on all companies in the industry and its supply chains to adopt sustainability principles and 

strategies, and actively undertake the following actions: 

I. Just Transition: Safeguarding the green ecosystems and environment 

a) Reduce pollution, conserve resources, improve environmental management, implement clean 

production, and promote a circular economy. 

b) Cut energy consumption and carbon emissions, adapt to climate change, establish science-based 

greenhouse gas reduction targets, and achieve net-zero emissions as soon as possible. 

c) Protect biodiversity and ecosystems, promoting green mining from origins of materials, ensuring 

zero deforestation and no net loss of biodiversity. 

II. People-Centric Development: Building an Equitable Society for Common Good 

a) Respect and protect workers’ fundamental rights, create gender-responsive, diverse, inclusive, safe, 

and healthy workplaces, and enhance employees’ skills and development potential. 

b) Advance responsible procurement and marketing practices, implement human rights due diligence 

in supply chains, improve value chain transparency, traceability, and collaborative mechanisms, 

and strengthen supply chain resilience. 

c) Plan PV projects in alignment with local conditions, respect the rights of communities and 

residents, and leverage industry expertise to support community and social development. 

III. Governance Enhancement: Driving Inclusive Growth 

a) Optimize corporate governance structures, enhance professionalism and diversity in governance 

mechanisms, improve investor relations management, and protect the rights of minority 

shareholders. 

b) Operate with integrity and compliance, oppose all forms of unfair competition practices, 

proactively uphold a sound market order, and foster the healthy development of the industry. 

c) Strengthen internal and external oversight systems, conduct standardized information disclosure 



and regular tracking of progress and targets, and establish multi-channel stakeholder engagement 

and dialogue mechanisms. 

Building on the above consensus, we will pool wisdom and resources, engage in full collaboration, 

and establish a concrete action roadmap with the participation and support of multi-stakeholders to 

ensure the effective implementation of this Initiative. 

May 25, 2025 

Jakarta, Indonesia 

  



附件：联合倡议首批发起单位 

Appendix: List of Co-signatories of GSSA 

牵头发起方：  

晶澳科技、晶科能源、通威股份、隆基绿能、协鑫集团 

JA Solar, Jinko Solar, Tongwei, LONGi, GCL Group 

上游核心供应商： 

硅材 青海丽豪清能股份有限公司 Qinghai Lihao Clean Energy Co., Ltd. 

亚洲硅业（青海）股份有限公司 Asia Silicon Qinghai Co., Ltd. 

玻璃 福莱特玻璃集团股份有限公司  Flat Glass Group Co., Ltd. 

信义光能控股有限公司 Xinyi Solar Holdings Limited 

浙江宁海旗滨新能源管理有限公司 Zhejiang Ninghai Kibing New Energy 

Management Co., Ltd. 

凯盛新能源股份有限公司 Triumph New Energy Co.，Ltd  

边框 永臻科技股份有限公司 Yonz Technology Co., Ltd. 

安徽鑫铂科技有限公司 Anhui Xinbo Technology Co., Ltd. 

胶膜 杭州福斯特应用材料股份有限公司 Hangzhou First Applied Material Co.,Ltd. 

常州斯威克光伏新材料有限公司 Changzhou Sveck Photovoltaic New 

Materials Co, Ltd. 

硅胶 上海回天新材料有限公司 Shanghai Huitian New Materials Co., 

Ltd. 

谷城兴发新材料有限公司 Gucheng Xingfa New Material Co., Ltd. 

浆料 常州聚和新材料股份有限公司 Changzhou Fusion New Material Co. Ltd. 

无锡帝科电子材料股份有限公司 Wuxi DK Electronic Materials Co.,Ltd. 

电池 海南钧达新能源科技股份有限公司 Hainan Drinda New Energy Technology 

Co.，Ltd. 

上海爱旭新能源股份有限公司 Shanghai Aiko Solar Energy Co., Ltd 

中环低碳（安徽）新能源光伏科技有限

公司 

Central Low Carbon New 

Energy (Anhui) Group Co.,. Ltd. 

安徽英发睿能科技股份有限公司 Anhui Yingfa Ruineng Technology Co., 

Ltd. 

江苏新霖飞能源科技有限公司 Jiangsu Sunrev Energy Technology Co., 

Ltd. 

       


